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Protokół  

z posiedzenia doraźnego  Zespołu ds.  ochrony zdrowia 

z  dnia 6 czerwca 2022  

 

Miejsce posiedzenia: Wideokonferencja  

Spotkanie prowadziła Pani Krystyna Ptok, Przewodnicząca doraźnego Zespołu problemowego  

ds. ochrony zdrowia, Forum Związków Zawodowych.  

 

W spotkaniu uczestniczyli członkowie doraźnego Zespołu ds. ochrony zdrowia oraz zaproszeni goście 

i eksperci. Stronę rządową reprezentowali: Minister Krzysztof Saczka z Głównego Inspektoratu 

Sanitarnego; Jakub Bydłoń - Dyrektor Departamentu Dialogu Społecznego w Ministerstwie Zdrowia; 

Dariusz Poznański - Dyrektor Departamentu Zdrowia Publicznego w MZ; Michał Dzięgielewski - 

Dyrektor Departamentu Lecznictwa w MZ. 

 

Porządek obrad obejmował: 

1. Przegląd rekomendacji Zespołu przyjętych uchwałą nr 98 strony pracowników i strony 

pracodawców RDS z dnia 21 września 2021. 

2. Sprawy różne. 

 

Pani Krystyna Ptok, Przewodnicząca Doraźnego Zespołu problemowego ds. ochrony zdrowia, powitała 

uczestników posiedzenia i przedstawiła porządek obrad. 

Strony jednogłośnie zaakceptowały porządek obrad.  

Ad 1 

Krystyna Ptok, Przewodnicząca Doraźnego Zespołu problemowego ds. ochrony zdrowia, odczytała 

paragraf 2 Uchwały nr 98 strony pracowników i strony pracodawców Rady Dialogu Społecznego z dnia 

21 września 2021 r. w sprawie przyjęcia Rekomendacji wypracowanych przez doraźny Zespół 

problemowy ds. ochrony zdrowia RDS dla Rady Dialogu Społecznego w okresie: luty 2021 r. - lipiec 2021 

r. w zakresie problemów ochrony zdrowia w czasie pandemii, wskazując, że realizacja przedstawionych 

tam wyzwań może się odbyć tylko w ramach dialogu społecznego. 

Następnie rozmawiano o dokonanych zmianach i kierunkach w oparciu o ustalenia na podstawie  

2 paragrafu Uchwały nr 98 strony społecznej RDS.  

Przedstawiono wyzwania stojące przed Inspekcją Sanitarną oraz problemy, które udało się do tej pory 

rozwiązać. Poruszano następujące tematy związane z Inspekcją Sanitarną: 
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 - finisz prac związanych ze strategią dla Inspekcji Sanitarnej i zmianami ustawowymi dotyczącymi 

Inspekcji Sanitarnej; 

- pionizacja Inspekcji Sanitarnej i problemy związane z finansowaniem stacji powiatowych  

i wojewódzkich ze środków przekazywanych przez Wojewodów, co uniemożliwia m.in. przesuwanie 

środków finansowych; 

- plany związane z rozwojem Inspekcji Sanitarnej; 

- sprawne działania  prowadzone podczas pandemii, związane z przeciwdziałaniem zarażeniom Covid-

19, m.in. prowadzenie wywiadów epidemiologicznych; 

- wynagrodzenia pracowników  Inspekcji Sanitarnej; zaznaczono, że sprawa toczy się głównie po stronie 

Ministerstwa Zdrowia;  

- informacje o uzyskanych środkach unijnych na wyposażenie laboratoriów w stacjach wojewódzkich 

 i powiatowych; 

- kwestie związane z bezpieczeństwem żywności. Rekomendowano by  pion bezpieczeństwa żywności 

nie był wyłączony ze schematu Inspekcji Sanitarnej. Wspomniano także  o skuteczności inspekcji 

sanitarnej w odkrywaniu źródeł zagrożeń, co skutkuje przypadkami  wycofania niektórych produktów. 

Wspominano również o kwestii suplementów, które nie podlegają wystarczającym kontrolom - pomocą 

w tej sprawie ma być przygotowanie narzędzia informatycznego, które pomorze w nadzorze nad 

suplementami diety;  

- propozycja rozpoczęcia prac nad katalogiem zatrudnienia i stanowisk w Inspekcji Sanitarnej. Poruszano 

temat właściwego kwalifikowania pracowników na poszczególne stanowiska w różnych placówkach 

Inspekcji Sanitarnej.  

W dalszej części spotkania rozmawiano o potrzebie niezwłocznej dyskusji nad ustawą o najniższych 

wynagrodzeniach w ochronie zdrowia.   

 

 

Następnie poruszano temat funkcjonowania pomocy społecznej, w tym:  

 

- przekazanie informacji o pierwszym posiedzeniu Trójstronnego zespołu ds. pomocy społecznej przy 

MRiPS, który spotkał się po raz pierwszy 27 kwietnia 2022; 

 

- zwiększenie koordynacji i nadzoru nad funkcjonowaniem domów pomocy społecznej i monitoring 

sytuacji i współpracy w tym temacie resortu Rodziny i Polityki Społecznej oraz Ministra Zdrowia; 

 

- temat dotyczący  przejęcia przez NFZ finansowania wynagrodzeń personelu medycznego; 

 

- zmiany podległości i kompetencji dotyczące usług medycznych w domach pomocy społecznej;  
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- zwiększenie dostępu do świadczeń gwarantowanych w zakresie opieki długoterminowej mieszkańców 

domów pomocy społecznej i zapewnienie im lepszej dostępności i opieki zdrowotnej w domach pomocy 

społecznej. 

 

Strona związkowa zaapelowała do strony pracodawców, by ta zgłaszała członków do nowopowstałego 

Trójstronnego zespołu ds. pomocy społecznej, aby zespół ten mógł być w pełni reprezentowany i by mógł  

zacząć prace.  

Następnie omawiano tematy:  

- potrzeby podnoszenia wynagrodzeń pracowników NFZ; etapy prac w kwestii przekazywania podwyżek 

pracowników NFZ przekazała  Małgorzata Dziedziak, Zastępca Prezesa NFZ ds. Operacyjnych; 

- pilna poprawa warunków opieki psychiatrycznej dzieci i dyskusji w tym temacie. Informacje na ten 

temat po stronie MZ przedstawił Marek Stańczuk, Naczelnik Wydziału Ochrony Zdrowia Psychicznego  

w DZP. Wspomniał, że od 2019 r. wprowadzony został 3stopniowy model referencyjny opieki 

psychiatrycznej dla młodzieży i dzieci. Obecnie funkcjonuje około 314 poradni w Polsce i kolejne  

są otwierane. Planowane jest działanie 300-400 środowiskowych poradni psychologicznych w Polsce.  

W niedługim czasie ma być realizowany 2gi i 3ci poziom, przy czym 3ci poziom to funkcjonowanie 

wyspecjalizowanych oddziałów stacjonarnych.  

Przekazano, że na kolejnych posiedzeniach Zespołu trójstronnego ds. ochrony zdrowia będą poruszane 

tematy związane z lecznictwem uzdrowiskowym.  

W trakcie posiedzenia podkreślono potrzebę udziału strony rządowej w posiedzeniach m.in. zespołu, bez 

której trudnym jest podejmowanie i ocenianie działań strony rządowej. 

Ad 2 

Pojawiła się propozycja Federacji Przedsiębiorców Polski by omawiać kwestie związane z projektem 

ustawy o modernizacji i poprawy efektywności szpitali. Przekazano, że tematy z tym związane były 

omawiane na poziomie Trójstronnego zespołu ds. ochrony zdrowia. 

Kolejne wspólne spotkanie doraźnego Zespołu problemowego ds. ochrony zdrowia RDS wraz z Zespołem 

trójstronnym ds. ochrony zdrowia zostało wyznaczone na koniec czerwca. 

……….……………………….. 

Krystyna Ptok 

Przewodnicząca Zespołu 

…………………………………… 

Sporządziła 

Paulina Knapik 

Biuro Rady Dialogu Społecznego 


